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HARIDUS-, KULTUURI- JA SOTSIAALKOMISJONI  

K O O S O L E K U  P R O T O K O L L  

  

Tabasalu  14. veebruar 2017 nr 1-9/2 

  

Koosolek algas kell 16:00 ja lõppes kell 18:15. 

   

Koosoleku juhataja: komisjoni esimees Ott Kasuri.  

Protokollija: volikogu kantselei juhataja Merili Sikk.  

 

Koosolekul osalesid haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni liikmed: Ott Kasuri, Ene Alttoa, 

Galina Kostõleva, Meelis Härms, Katrin Krause, Maris Viisileht, Sigrid Nieländer, Anne-Ly 

Gross-Mitt ja Martina Mamontov (elektrooniliselt). 

Puudusid haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni liikmed: Olav Aarna ja Kaupo Rätsepp.  

 

Osales: Harku vallavalitsuse haridus- ja kultuuriosakonna juhataja Aivar Soe, haridusspetsialist 

Markus Metsaru, kultuuri- ja spordispetsialist Krista Dreger, vallakantselei jurist Maarja 

Lehemets ning sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja Tiia Spitsõn. 

 

Koosolekul osales 8 haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni liiget.  

 

Komisjoni esimees Ott Kasuri avas koosoleku. 

 

Kinnitati järgmine koosoleku päevakord:  

1. Määrus-Riigieelarve toetusfondist raske ja sügava puudega lastele lapsehoiuteenuse ja 

toetavate sotsiaalteenuste toetamise kord 

2. Põhiseaduslikkuse järelevalve menetluse algatamine (Taotluse esitamine Riigikohtule) 

3. Harku Vallavolikogu 28. juuni 2012 määruse nr 9 “Harku valla sporditegevuse ja huvihariduse 

toetamise kord“ muutmine 

4. Harku Vallavolikogu määruse „Harku Vallavolikogu 29. jaanuar 2015 määruse nr 2 „Harku 

Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate töötasustamise alused“ muutmine 

Muu: 

5.1 Muraste Kooli hoolekogu kiri 

5.2 Progümnaasiumist Tabasalus 

5.3 Lasteaia kohamaksust elaniku kiri  

5.4 Harkujärve külavanemast elaniku pöördumine 

5.5 Raamatute tagastamisest raamatukogudele volikogu liikme ettepanek 
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1.Päevakorrapunkt  

Määrus-Riigieelarve toetusfondist raske ja sügava puudega lastele lapsehoiuteenuse ja toetavate 

sotsiaalteenuste toetamise kord 

 

Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja Tiia Spitsõn:   

Käesoleva määrusega reguleeritakse riigieelarve toetusfondist raske ja sügava puudega lastele 

lapsehoiuteenuse ja toetavate sotsiaalteenusteks eraldatud rahaliste vahendite kasutamise korda 

Harku vallas. 

 

1.01.2017 jõustus sotsiaalhoolekande seaduse (edaspidi SHS) muutmise ja sellega seonduvalt 

teiste seaduste muutmise seadus, millega muudeti lapsehoiuteenuse korraldust ning rahastust. 

 

Raske ja sügava puudega lapse lapsehoiuteenus on muudetud kohaliku omavalitsuse (edaspidi 

KOV) korraldatavaks sotsiaalteenuseks. Muudatuse eesmärgiks on teenuse reguleerimine viisil, 

mis vastaks paremini tegelikule olukorrale ning lapsehoiuteenus, mida on seni KOVi üksused 

korraldanud ja pakkunud, reguleeritakse nüüd KOVi poolt pakutava abina. Kui seni pakuti 

lapsehoiuteenust raske ja sügava puudega lastele riigi eelarvest maavalitsuste kaudu KOVi 

üksusele eraldatud vahendite abil, siis alates 1. jaanuarist 2017 antakse koos lapsehoiu 

korraldamise ülesandega riigi eelarve vahendid KOVi üksustele läbi toetusfondi toetamaks 

osaliselt raske ja sügava puudega lastele lapsehoiuteenuse osutamist. 

 

Muudatusega seoses muutus raske ja sügava puudega lapse lapsehoiuteenuse rahastus. Senine 

rahastamine, kus riigi rahastatava lapsehoiuteenuse puhul arvestati riigieelarvest KOV-idele 

rahalisi vahendeid vastavalt raske ja sügava puudega laste arvule ning vahendid eraldati läbi 

maavalitsuste KOV-idele, oli vastuolus riigieelarve seadusega. KOV-idele antavad valemipõhised 

toetused kuuluvad toetusfondi. Seetõttu antakse alates 2017. aastast raske ja sügava puudega laste 

lapsehoiuteenuseks planeeritud riigi eelarve vahendid üle koos lisavahenditega (1 miljon eurot 

sügava puudega lastele teenuse osutamiseks) toetusfondi kaudu KOV-idele kohustusega, tagada 

vastavalt raske ja sügava puudega laste abivajadusele lapsehoiu- ja muude sotsiaalteenuste 

korraldamine. 

 

Antud muudatuse eesmärgiks oli parandada sügava puudega lastele sotsiaalteenuste 

kättesaadavust ja nende võimaldamist ning seeläbi vähendada vanemate hoolduskoormust. 

 

Eraldatavaid vahendeid võib kasutada ka teisteks sotsiaalteenusteks, mis aitavad vähendada raske 

ja sügava puudega lapse perekonna hoolduskoormust või puudest tulenevaid lisavajadusi. 

Tutvustati määruse eelnõud. 

 

Esitatud eelnõusse parandusi ega täiendusi haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni poolt ei tehtud. 

Komisjoni liikmed sõna ei võtnud ja küsimusi ei esitanud. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (8 komisjoni liiget oli kohal) vallavalitsuse eelnõu 

„Määrus-Riigieelarve toetusfondist raske ja sügava puudega lastele lapsehoiuteenuse ja toetavate 

sotsiaalteenuste toetamise kord“ heaks kiita ja saata volikogule vastuvõtmiseks.  
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2.Päevakorrapunkt  

Põhiseaduslikkuse järelevalve menetluse algatamine (Taotluse esitamine Riigikohtule) 

 

Ettekandega esines vallakantselei jurist Maarja Lehemets: 

Hetkel kehtiv rahastamissüsteem läheb vastuollu KOV-ide põhiseaduse § 154 lg-st 2 tuleneva 

finantsgarantiiga ning on vastuolus Euroopa kohaliku omavalitsuse harta artikkel 9 lõigete 2 ja 4.  

 

Eeltoodut arvestades ning lähtudes põhiseaduslikkuse järelevalve kohtumenetluse seaduse §-st 7, 

teeb Harku Vallavalitsus Harku Vallavolikogu ettepaneku võtta vastu järgnev otsus: 

1. Esitada Riigikohtule taotlus põhiseaduslikkuse järelevalve menetluse, põhikooli- ja 

gümnaasiumiseaduse § 82 lõike 7 põhiseaduspärasuse kontrollimise, algatamiseks (vastavalt 

lisatud taotlusele). 

 

Kuna käesoleva otsuse (eelnõu) lahutamatuks osaks peab olema põhiseadusliku järelevalve 

menetluse algatamise taotlus, siis palun taotlus komisjonil arutellu võtta märtsikuu komisjoni 

koosolekul. Kahjuks ei saanud vallavalitsus käesoleva kuu komisjoni koosolekuks taotlust valmis. 

 

Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri, Maris Viisileht ja Meelis Härms, 

Esitatud eelnõusse parandusi ega täiendusi haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni poolt ei tehtud. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (8 komisjoni liiget oli kohal): 

1. vallavalitsuse eelnõu „Põhiseaduslikkuse järelevalve menetluse algatamine (Taotluse esitamine 

Riigikohtule)“ heaks kiita  

2. vallvalitsusel esitada koostatud taotlus „Põhiseadusliku järelevalve menetluse algatamise 

taotlus“ komisjoni märtsikuu koosolekule aruteluks. 

 

 

 3. Päevakorrapunkt 

Harku Vallavolikogu 28. juuni 2012 määruse nr 9 “Harku valla sporditegevuse ja huvihariduse 

toetamise kord“ muutmine 

 

Ettekandega esines kultuuri- ja spordispetsialist Krista Dreger: 

Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 1 punkti 5 alusel teeb Harku Vallavalitsus 

Harku Vallavolikogule ettepaneku võtta vastu järgnev määrus: 

 

§ 1. Harku Vallavolikogu 28. juuni 2012 määruse nr 9“Harku valla sporditegevuse ja huvihariduse 

toetamise kord“ (edaspidi määrus) muudetakse järgmiselt: 

 

(1) määruse § 1 lõige 2 sõnastatakse: 

„(2) Määruse eesmärk on toetada ühesugustel alustel 7-19 aastaste noorte (edaspidi harrastajad), 

kelle elukoht rahvastikuregistri andmetel asub Harku vallas, huvi- ja sporditegevust.“ 

 

(2) määruse § 1 täiendatakse lõikega 5 järgmises sõnastuses: 

„(5) Käesolevat korda ei rakendata munitsipaalomandis olevate huvikoolide suhtes. Nende 

rahastamine toimub omavalitsuste vahelisel kokkuleppel, mille allkirjastab vallavanem.“ 

 

(3) määruse § 3 lõige 1 sõnastatakse: 

„(1) Toetuse määra ühe harrastaja kohta kuus kehtestab vallavalitsus.“ 
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Eelnõu oli arutlusel 26.01.2017 toimunud vallavolikogu istungil, kus volikogu liige, Priit Kotkas, 

tegi ettepaneku - määrus tuleb viia selliseks, et on ühemõtteliselt kirjas, et kogu soodustus, mis 

meie maksame spordiklubile antakse edasi ka lapsele (24 eurot).  

 

Toetuse andmise eesmärk on toetada ühesugustel alustel 7-19 aastaste noorte (edaspidi 

harrastajad), kelle elukoht rahvastikuregistri andmetel asub Harku vallas, huvi- ja sporditegevust.“ 

Toetus aitab arendada noori läbi osalemise harrastus- ja võistlusspordis. Spordi- ja huvitegevuse 

toetusega väärtustatakse noortespordi ning huviringide töös osalemist. See on oluline 

ennetustegevus alkoholismi ja narkomaaniaga võitlemis vastu. Noorte suunamine  positiivselt 

mõjutavasse keskkonda, st spordiklubidesse ja huvialaringidesse.  

Täna kehtiva määruse § 9 kohaselt on toetuse saaja toetusperioodil kohustatud kasutama toetust 

järgmisel sihtotstarbel: 

1) treeneri/pedagoogi personalikuludeks; 

2) harrastajate sporditegevusega/huvitegevusega seotud spordirajatiste ja/või -ehitiste üüri- või 

rendikuludeks; 

3) kuni 30% ulatuses harrastajate muude sporditegevusega/huvitegevusega seotud kulude katteks. 

 

Nimetatud kulude katmist on võimalik kontrollida hiljemalt 15. jaanuariks pärast toetusperioodi 

lõppu toetuse saaja poolt esitatavast vormikohasest aruandest. 

  

Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri, Meelis Härms, Katrin Krause, Maris Viisileht ja 

Anne-Ly Gross-Mitt. 

Ott Kasuri tegi järgmise ettepaneku kultuuri- ja spordispetsialist Krista Dreger`ile määruse 

seletuskirja, millest palun lähtuda. Määruses ei peaks viitama huvikoolile, vallavolikogu määruse  

pealkiri peab olema „Harku vallas spordi- ja huvitegevuse toetamise kord“, siis on määruse 

pealkiri sisuga kooskõlas. Muudetakse kehtetuks Harku Vallavolikogu 28.06.2012 määruse nr 9  

§ 3 lõike 1 punkt 2 . Edaspidi saavad kõik harrastajad võrdelt koheldud., toetatakse seda klubi, kus 

Harku valla harrastaja osaleb, olenemata sellest, kas Harku valla laps käib Harku valla või näiteks 

Tallinna spordiklubis.  

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (8 komisjoni liiget oli kohal): 

1. vallavalitsusel määruse pealkiri sõnastada järgnevalt: „Harku vallas spordi- ja huvitegevuse 

toetamise kord“. 

2. vallvalitsusel sõlmida lepingud spordiklubidega selliselt, et vanemal oleks võimalik tulevikus 

klubi poolt esitataval arvelt näha summa, mille ulatuses on vald spordiklubi valla eelarvest 

toetanud. Aluseks on Harku Vallavalitsus on 02.02.2015 määrusega nr 2 „Spordi- ja huvitegevuse 

toetuse määra kehtestamine“, mida tuleb lähtuvalt volikogu 23.02.2017 otsusest täiendada.  

 

 

4. Päevakorrapunkt 

Harku Vallavolikogu määruse „Harku Vallavolikogu 29. jaanuar 2015 määruse nr 2 „Harku 

Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate töötasustamise alused“ muutmine 

 

Ettekandega esines vallakantselei jurist Maarja Lehemets:  

Haridusseaduse § 7 lõike 2 punkti 3 alusel teeb Harku Vallavalitsus Harku Vallavolikogule 

ettepaneku võtta vastu järgnev määruse muutmine: 

 

https://www.riigiteataja.ee/akt/405022015051
https://www.riigiteataja.ee/akt/405022015051
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§ 1. Harku Vallavolikogu 29. jaanuar 2015 määrust nr 2 „Harku Vallavalitsuse hallatavate 

asutuste töötajate töötasustamise alused“ (RT IV, 04.02.2015, 13) täiendatakse paragrahviga 71 

järgmises sõnastuses: 

 

„§ 71 . Haigushüvitise maksmine 

Töötajale makstakse haigushüvitist haigestumise või vigastuse korral haiguslehe alusel teise kuni 

kaheksanda kalendripäeva eest 100% töötaja kuupalgast.“ 

 

Esitatud eelnõusse parandusi ega täiendusi haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni poolt ei tehtud. 

Komisjoni liikmed sõna ei võtnud ja küsimusi ei esitanud. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (8 komisjoni liiget oli kohal) vallavalitsuse eelnõu Harku 

Vallavolikogu määruse „Harku Vallavolikogu 29. jaanuar 2015 määruse nr 2 „Harku 

Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate töötasustamise alused“ muutmine heaks kiita ja saata 

volikogule vastuvõtmiseks.  

 

 

Muud küsimused : 

5. Päevakorrapunktid 

5.1 Muraste Kooli hoolekogu kiri 

 

Ettekandega esines haridus- ja kultuuriosakonna juhataja Aivar Soe: 

Harku vallavalitsus ei toetada Muraste kooli hoolekogu  ettepanekut muuta Muraste kool 9- 

klassiliseks kuni nelja paralleeliga (maks 864 õpilast) põhikooliks alljärgnevatel argumentidel: 

 

1. Ettepaneku toetamine tähendaks loobumist Harku valla haridusstrateegilisest koolivõrgust, 

mis koosneb kodu lähedastest alaastme põhikoolidest (4 kandis) ja hariduslinnakust valla 

keskuses Tabasalus. Hariduslinnakus on I-II kooliastme põhikool, progümnaasium ja 

riigigümnaasium.  

2. Progümnaasium võimaldab luua kaasaegse õpikorralduse ja piisavalt koormatud III 

kooliastme aineõpetajad, ainekabinetid füüsikale, keemiale, geograafiale, bioloogiale, töö- 

ja tehnoloogiaõpetuse õpetamiseks. Ühe paralleeliga III astme põhikoolis ei ole võimalik 

pakkuda õpetuse kvaliteeti kaasaegsel tasemel .   

3. Progümnaaasium võimaldab tagada aineõpetuse kvaliteedi õpetajatele vajaliku 

tunnikoormuse . Kuni 10 paralleeliga progümnaasiumis on võimalik rakendada kaks 

füüsikut, kaks keemikut, kaks geograafi, kaks bioloogi kaks ajaloolast. Ei teki olukorda, 

kus ühe aine spetsialist nt bioloogi õpetaja õpetab ka füüsikat või eri ained antakse 

tunniandjate poolt.  Mitmete paralleelidega  progümnaasiumis saab pakkuda erinevaid 

rohkeid valikuid, arvestades õppija huvide ja võimetega, võrreldes ühe-kahe paralleeliga 

põhikooliga.  

4. Riigigümnaasiumi kuni 5 paralleelklassi täitmiseks on vajalik progümnaasiumi ( ca 600 

õpilast) keskmiselt 10 paralleeliga kuid tõenäoliselt ei tule kõik valla algkooli lõpetajad 

Tabasalu progümnaasiumi õppima, sest perele on otsustav sõna haridustee valikul   

5. Tabasalu hariduslinnakus on võimalik pakkuda laia valikut huviharidust, muusika ja 

kunstiharidust, teadushuvikooli, sporditingimusi (ujula) ning mitmekesist huvitegevust 

mida korraldab valla sihtasutus.   
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Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri, Maris Viisileht, Katrin Krause, Sigrid Nielände ja 

Ene Alttoa. 

 

/Lahkus komisjoni liige Meelis Härms/ 

 

Sõna võttis Katrin Krause: kogukonnas soovivad vanemad, lähtudes laste huvist, vaimsest 

võimekusest, et nende lapsed saaksid õppida 7-9 klassis Murastes. Pöördumise lisas on küsitlus

“Kas Muraste Kool peaksolema 6- või 9-klassiline?”. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (7 komisjoni liiget oli kohal) informatsioon teadmiseks võtta. 

 

 

5.2 Progümnaasiumist Tabasalus 

 

Ettekandega esines haridus- ja kultuuriosakonna juhataja Aivar Soe: 

Kuna vanematel on nii elukoha registreerimine kui ka kooli valik vaba, siis Sinu soovitud täpseid 

prognoose saaks teha  juhul, kui oleks ette teada vanemate haridusvalikud valikud aastatel 

2018-2023. 

 

Vanemate haridustee valikud oma lapsele tulevikus (2018-2014)  sõltuvad N mõjurist: nt tööalase 

karjääri võimalused, rahulolu elukohaga (looduse, hüvede ja teenuste kättesaadavus, kvaliteet ja 

hind), hinnang pakutava hariduse kvaliteedile, kättesaadavusele ja ökonoomiale; kultuuriliste, 

sotsiaalsete vajaduste rahuldamise võimalused jpm. 

 

Kohalikul omavalitsusel koos riigiga on kohustus luua õppekohad põhihariduse omandamiseks – 

riigis on need ka olemas, küll aga mitte kõigile soovitud kohas ja oodatud kvaliteedis.   

 

Harku vallal koolipidajana on kohustus järgnevatel aastatel III kooliastmes (7.-9.kl) luua 

tingimused  10 - 12 klassikomplekti õpilaste õpetamiseks (aastakäigi kohta). 

 

Täna ei ole alust arvata, et Harku vallas III kooliaste õpiks aastal 2018 mujal, kui tänase Tabasalu 

Ühisgümnaasiumi ruumides.        

 

Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri, Maris Viisileht, Katrin Krause, Sigrid Nielände ja 

Ene Alttoa. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (7 komisjoni liiget oli kohal) informatsioon teadmiseks võtta. 

 

 

5.3 Lasteaia kohamaksust elaniku kiri  

 

Ettekandega esines haridusspetsialist Markus Metsaru: 

Harku valla lasteaedades ei ole tõstetud lapsevanema omaosalustasu protsentuaalselt. Harku 

Vallavolikogu on sätestanud juba oma 30.10.2014 määruse nr 20 "Harku valla koolieelsete 

lasteasutuste muude kulude vanema poolt kaetava osa määr ja selle tasumise kord" § 2 lõikes 1, et 

lapsevanema osa määr (omaosalustasu) ühe lapse kohta on summa, mis moodustab 15% Eesti 
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Vabariigi Valitsuse kehtestatud palga alammäärast kuus. Kuna käesoleval aastal tõusis palga 

alammäär, siis summa tõesti muutus, kuid Harku Vallavolikogu ei ole tõstnud lapsevanema osa 

määra protsentuaalselt. Kui lapsevanema omaosalus tõusis eelpool mainitud palga alamäära tõusu 

tõttu 6 eurot lapse kohta kuus siis Harku Vallavalitsusele on kulu lapse kohta ühes kalendrikuus 

tõusnud keskmiselt 17 eurot. See sisaldab näiteks nii õpetajate palgatõusu kui ka rühmadele 

eraldatud vahendeid korraldamaks väljasõite, et lapsevanemad ei peaks maksma lisaraha. 

 

Ühe õpetaja ja kahe assistendiga töökorraldus rühmas on lapsesõbralik – lastel on üks õpetaja, 

kelle metoodika järgi õpitakse. Kahe õpetaja puhul võib tekkida olukord, kus õpetajatel on erinev 

metoodika ning seetõttu on lastel keerulisem õppeprotsessis orienteeruda. Assistentide ülesanne 

on õpetajat toetada ning tegeleda laste hoidmisega, samal ajal kui õpetaja põhiülesanne on 

tegeleda õppeprotsessiga, mitte laste hoidmisega. Samuti on lastele oluline, et nendega on 

päevakava keerulisematel tundidel korraga rühmas, laste turvalisust tagamas kolm täiskasvanut, 

mida kahe õpetaja puhul pole võimalik rakendada (korraga ei ole kahte õpetajat rühmas). 

 

Põhjenduseks miks on kuutasu nii jäigalt keskmise palgaga seotud ja miks ei ole võimalik Harku 

vallas lasteaia omaosaluse tasu madalamaks võimalik viia ? Keskmise palgaga on lapsevanema 

omaosalustasu seotud tulenevalt Koolieelse lasteasutuse seaduse § 27 lõikega 3, mis sätestab, et  

muude kulude (lasteasutuse majandamiskulud, personali töötasu ja sotsiaalmaks ning 

õppevahendite kulud) katmine toimub valla- või linnaeelarve vahenditest ning valla- või 

linnavolikogu otsusel osaliselt vanemate poolt. Vanemate poolt kaetav osa ühe lapse kohta ei või 

ületada 20 protsenti Vabariigi Valitsuse kehtestatud palga alammäärast. Harku Vallavolikogu on 

oma 30.10.2014 määruse nr 20 "Harku valla koolieelsete lasteasutuste muude kulude vanema 

poolt kaetava osa määr ja selle tasumise kord" § 2 lõikes 1 sätestanud, et "Vanema osa määr ühe 

lapse kohta on summa, mis moodustab 15% Eesti Vabariigi Valitsuse kehtestatud palga 

alammäärast kuus." 

 

Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri ja Maris Viisileht. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (7 komisjoni liiget oli kohal) informatsioon teadmiseks võtta. 

 

 

5.4 Harkujärve külavanemast elaniku pöördumine 

 

Ettekandega esines volikogu esimees Anne-Ly Gross-Mitt: 

Abivallavanem Erik Sandla on andnud järgneva soovituse kodaniku pöördumisele: 

„Hetkel tegutseb Harkujärve ja Tiskre kandis kandiseltsina Alasniidu Selts MTÜ (saab ka 

rahastust ürituste ja kogukonnakeskuse ülalpidamiseks), kus ametlikke liikmeid 60 peret, aga kuna 

perest tavaliselt üks liige tasub liikmemaksu, siis tegelikult võib selle arvu korrutada kahega ehk 

120 inimest. Liikmeid on meil nii Tiskre kui Harkujärve küladest. Kuna MTÜ-d saavad taotleda ka 

välisfondidest rahastust külades ürituste ja investeeringute tegemiseks, siis meie vald on läinud 

seda teed, et meil on mitte külavanemad vaid külaseltsid. Seega, kui huvi Harkujärvel külaelus 

kaasa lüüa, siis palun lahkesti Alasniidu Seltsiga liituda ja ettepanekud külaelu parandamiseks on 

oodatud. Selleks on meil oma koduleht ja FB keskkond.“ 

 

Sõna võttis ja küsimusi esitas: Ott Kasuri. 
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O t s u s t a t i: ühehäälselt (7 komisjoni liiget oli kohal) informatsioon teadmiseks võtta. 

 

 

5.5 Raamatute tagastamisest raamatukogudele volikogu liikme ettepanek 

 

Ettekandega esines komisjoni esimees Ott Kasuri: 

Komisjoni liige Martina Mamontov on teinud ettepaneku, et raamatukogude uste kõrval (sees) 

võiks olla raamatute tagastamise luugiga varustatud  kogumiskastid, kuhu iga ajal saab lugeja 

raamatut tagastada. Võimalikust e lahendusest tagastamise fikseerimisel arutatakse järgmisel 

komisjoni koosoleku koos rammatukogude juhatajate ja valla IKT spetsialistidega. 

 

Sõna võtsid ja küsimusi esitasid: Ott Kasuri, Ene Alttoa, Galina Kostõleva ja Sigrid Nielände. 

 

O t s u s t a t i: ühehäälselt (7 komisjoni liiget oli kohal) komisjoni liikme Martina Mamontov`i 

ettepanek heaks kiita ja saata Harku Vallavalitsusele tutvumiseks.  

 

 

  

( allkirjastatud digitaalselt )   

  

Ott Kasuri     

koosoleku juhataja   

haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni esimees  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


